
اگر چه نمایندگان مجلس در چند روز 
گذشته، با اســتفاده از هر تریبونی از 
عملکرد اقتصــادی دولت انتقاد کرده 
اقتصادی  تیم  در  تغییراتی  خواستار  و 
دولت رئیسی شدند، اما این انتقادات با 
واکنش تند و تیز دولت ابراهیم رئیسی 
روبه رو شد. تا جایی که معاون پارلمانی 
دولت با انتشــار اطلاعیه ای، از مواضع 

اخیر نمایندگان انتقاد کرد.
وی با بکار بردن واژه هایی چون نســنجیده، 
غیرمســئولانه، غیرکارشناســی، آتش بیار 
معرکه و ... برای نقدهای نمایندگان، نوشت: 
»طی روزهای گذشــته و همزمان با تشدید 
نوســانات ارزی در بازار که ناشی از افزایش 
بهای جهانــی طلا و تحولات نظامی منطقه 
بود متأسفانه چند نفر از نمایندگان مجلس، 
اظهارنظرها و تحلیل های غیرکارشناســی و 
شتاب زده ای درباره وضعیت اقتصادی و نرخ 
ارز داشتند که چه بسا برخلاف خواست آنان 

می توانست بر التهاب بازار ارز بیافزاید.«
این اطلاعیه نیز با واکنش نمایندگان همراه 
بود، در همین راســتا، جــلال محمودزاده، 
نماینده مهاباد در مجلس یازدهم، در گفتگو 
با خبرآنلاین بیان کرد: »من تعجب می کنم 
و تــا به حال دولتــی ندیدم کــه معاونین 
رئیس جمهور در رابطه با بحث های نظارتی 
نمایندگان مجلس واکنش نشان دهند و به 
جای حل مشــکل جامعه بخواهند صورت 

مسئله را پاک کنند.«
در ادامه مشــروح گفتگو جلال محمودزاده، 

نماینده مهاباد را می خوانید:
 آقــای محمــودزاده! درپــی انتقاد 
دولت،  اقتصادی  عمکرد  از  نمایندگان 
معاونت پارلمانــی دولت یک بیانیه ای 
صادر کرده و به شــدت از نمایندگان 
انتقاد کرده اســت. واکنش شما به این 

مسئله چیست؟
دولت به جــای ایراد گرفتن از ســخنان و 
بحث های نظارتــی نمایندگان باید وضعیت 
آشفته بازار کشور را مدیریت کند و این همه 
فشــار اقتصادی که به دلیل افزایش بی رویه 

قیمت کالاهای اساسی به مردم اعمال شده 
را برطــرف کند و اجازه ندهد ســفره مردم 
کوچک شــود. اما متأســفانه دولت به جای 
رســیدگی به این امور، به بحث های نظارتی 
نمایندگان مجلس که وظیفه قانونی آنهاست، 
ایراد می گیرد. من تعجب می کنم و تا به حال 
دولتی ندیدم که معاونین رئیس جمهور در 
رابطه با بحث های نظارتی نمایندگان مجلس 
واکنش نشــان دهند و به جای حل مشکل 
جامعه بخواهند صورت مسئله را پاک کنند.

وقتی نمایندگان مجلس وضعیت اقتصادی 
بســیار تاسف بار یک تا دو ســال گذشته را 
به دولت گوشــزد می کند، دولت باید انتقاد 
نمایندگان را به فال نیک بگیرد و به سمت و 
سوی حل مشکلات اقتصادی مردم و جامعه 
بــرود نه اینکه فرافکنی کند و به نمایندگان 

مجلس حمله کنند.
متأسفانه اینها مجلســی را می خواهند که 
خاموش باشــد و هیچ بحثــی را در مجلس 
مطــرح نکند و دولت هم هر کاری که دلش 
خواســت انجام دهد، در صورتی که نباید به 
این صورت باشــد. مجلس باید زبان گویای 
مردم باشــد چون از مــردم رأی می گیرد. 
بنابراین دســتگاه های اجرایی و دولت باید 
بحث های نظارتــی مجلس را جدی بگیرند. 
این مورد واقعاً تازگــی دارد و در دولت های 
قبل چنین مسئله ای را ندیدیم که مقام های 
دولتی نسبت به بحث های نظارتی نمایندگان 

مجلس واکنش نشان دهند.
 فکر می کنید که چرا دولت ســیزدهم 
انتقادات  و  اشــکالات  پذیرش  به  تن 

نمی دهد؟
به نظر من راهی برای حل مشکلات ندارند، 
این دولت مدیران و وزرای ضعیفی را انتخاب 
کرده و حاضر هم نیست که آنها را تغییر دهد، 
دایره انتخاب مدیران دولت ســیزدهم بسیار 
محدود است و مسئولیت ها را به افراد نزدیک 
به خودشان می ســپارند حتی اگر این افراد 
تجربه کافی برای اداره کشور را نداشته باشند. 
به همین دلیل، به جای حل مشکل، فرافکنی 
کرده و وظیفه نظارتی نمایندگان مجلس را 

زیر سوال می برند، در صورتی که دولت باید 
با ســعه صدر به این موضــوع نگاه کند و در 
بخش هایــی که مشــکل دارد و مدیرانی که 
ضعیف و ناتوان هستند و قدرت اصلاح امور را 
ندارند، علی الخصوص در تیم اقتصادی دولت، 
افــراد ضعیف را تغییــر داده و افراد توانمند 
با ســطح دانش بالا را جایگزین آنها کند تا 
چالش موجود که در جامعــه وجود دارد را 
کمرنگ کرده و مشکلات اقتصادی کشور را 
کاهش دهد. اما متأسفانه دولت از یک طرف 
حاضر به تغییر مدیران و وزرای ناکارآمد خود 
نیســت، از ســوی دیگر هم توان اداره امور 
کشــور را ندارند و هر روز شاهد هستیم که 
قیمت ارز به صورت روزانه، ســاعتی و حتی 
ثانیه ای افزایش پیدا می کند. قیمت کالاهای 
اساسی به شدت افزایش پیدا می کند، تامین 

دارو با مشکل جدی مواجه است.
فکر می کنید در بدنه دولت کدام یک از 
وزرا یا حتی کدام یک از معاونان آقای 

رئیسی نیاز به تغییر دارند؟
به نظر من پیش از هر موردی، تیم اقتصادی 
دولت باید تغییــر کند و باید از وزیر اقتصاد 
گرفته تا تیم اقتصــادی و معاونین اجرایی 
رئیس جمهور افــراد توانمندتری جایگزین 
شــوند. از ســوی دیگر ما در بحث اشتغال 
و مســکن هم مشــکل داریــم. بنابراین به 
نظر مــن وزرای اقتصاد، راه و شهرســازی 
و صنعــت و معدن و همچنیــن وزیر رفاه و 
تامین اجتماعی از جمله وزرایی هستند که 
می توان افراد بهتری را جایگزین آنها کرده و 
مسئولیت را به آنها واگذار کرد. اینها وزرایی 
هســتند که به نظرم افراد بهتری می توانند 
به جای آنها مســئولیت را بر عهده بگیرند. 
در بحــث مدیریت امنیت کشور،متأســفانه 
شاهد هســتیم که دزدی ها و خفت گیری ها 
و ناامنی ها در کشور افزایش پیدا کرده است. 
باید دولــت فرد توانمندتری را به جای وزیر 
کشــور انتخاب کند. اینها کســانی هستند 
که نیاز به تغییر آنها احســاس می شود ولی 

متأسفانه دولت گوش شنوا ندارد.
اگر دولت با همین وضعیت و همین مدیران 

پیش برود تا زمانی که زمان دولت سیزدهم 
به پایان برسد، مطمئناً با مشکلات جدی در 

جامعه روبرو می شویم. 
مجلــس یازدهم هم رو به پایان اســت و به 
نظرم اگر دولت به همین منوال پیش برود، 
مجلــس دوازدهم هم نمی توانــد به خوبی 
بــا بدنه دولت بــا این وضعیــت کار کند و 
چالش های جدیدی بین مجلس و دولت در 

مجلس آینده هم ایجاد خواهد شد.
این مدت  آقای محمــودزاده، در طی 
و  واضح  پاسخ  ســیزدهم  دولتمردان 
روشنی به علت گرانی های اخیر، ندادند 
یا ســفیدنمایی  فرافکنی  گاه  و حتی 
کردند. به نظر شما این سفیدنمایی های 
دولت و انکار واقعیت ها، چقدر می تواند 

آسیب زا باشد؟
ما باید واقعیت ها را به جامعه منتقل کرده و به 
مردم بگوییم. مردم ما مردم فهیمی هستند و 
از ابتدای انقلاب همراه انقلاب و نظام بودند. 
بنابراین اگر ما واقعیت های موجود را به مردم 
بگوییم، چه در مجلس و چه در دولت، مردم 
واقعیت ها را می پذیرنــد. اما اگر ما به مردم 
آمار غلط بدهیم و مشــکلاتی که در جامعه 
وجود دارد را برعکس جلوه دهیم، نتیجه اش 
این خواهد شــد که اعتمــاد مردم به دولت 
و مجلس کاهش پیــدا خواهد کرد و لطمه 
می بیند و همین موضوع بر مشــارکت های 
سیاسی و اجتماعی آنها در آینده تاثیر منفی 
خواهد گذاشت، همان طور که در انتخابات 
مجلس دوازدهم پایین ترین مشارکت را در 
طول تاریخ کشور بعد از انقلاب شاهد بودیم؛ 
این پیامی برای مسئولان امر داشت که مردم 
از عملکرد مجلس و دولت ناراضی هســتند 
و بــه همین دلیل هم پای صندوق های رأی 
حضور پیدا نکردنــد. ما نمی گوییم که همه 
مشــکلات بر دوش دولت اســت. متأسفانه 
عملکــرد مجلس یازدهم هــم در برخی از 
موارد قابل دفاع نبود. برای مثال در مجلس 
یازدهــم، بحث لایحه عفاف و حجاب، بحث 
صیانت از فضــای مجازی، بحــث افزایش 
مالیات بر درآمد، اینها مــواردی بود که در 
مجلس یازدهم مصوب شد و باعث نارضایتی 
در جامعه شد. از سوی دیگر دولت سیزدهم 
با عملکــرد ضعیفی که داشــت و افزایش 
سرســام آور قیمت ها و افزایش بســیار زیاد 
قیمــت دلار در مدیریت دولت ســیزدهم، 
کمبودهای شــدیدی در بخش های مختلف 
از جمله بهداشــت و درمان و کشــاورزی و 
صنعت و معدن، باعث نارضایتی مردم شــد. 
ما انتخابات ریاســت جمهوری و شوراها را 
در یک ســال و نیم آینــده در پیش داریم. 
اگر هم مجلس و هــم دولت فکری به حال 
این وضعیت نکنند و واقعیت ها را به جامعه 
منتقل نکننــد و مشــکلات را حل نکنند، 
نتیجه بسیار بدی در مشارکت مردم خواهد 
گذاشــت.  اینکه ما بیاییم صورت مسئله را 
حذف کنیم و به مشکلات رسیدگی نکنیم، 
نتیجه اش همین خواهد شــد کــه هر روز 
معترضان تجمع خواهند کرد و مشکلاتی در 
جامعه پیش می آید و در نهایت تاثیر منفی 
آن را در عدم مشارکت سیاسی و اجتماعی 

مردم خواهیم دید.

جلال رشــیدی کوچی نماینده مجلس 
گفت: ما باید خیلی زودتر از اینها پاسخ 
تجاوزات رژیم صهیونستی را می دادیم 
ولی دکترین نظام بــر این بود که صبر 
اینجا  به  کار  کند.  پیشــه  استراتژیک 
تصمیم  دولت صهیونستی  که  رســید 
گرفت مستقیم به خاک ما حمله کند. در 
عرف، کنسولگری خاک کشور محسوب 

می شود.
به گزارش عصر ایران، عضو کمیســیون امور 

داخلی مجلــس گفت: اگر جــواب قاطع به 
صهیونیســت ها نمی دادیم ایــن تجاوزات، 
گســترده تر می شــد، اما جوابی که دریافت 
کردند یک پاســخ محکم و قاطع و پایانی بر 
ماجراجویی های شــان بــود. وی اظهار کرد: 
قطعا رژیم صهیونیســتی جواب این حمله ما 
را خواهد داد ولی بیشــتر برای توجیه افکار 
عمومی داخلی خودشــان است. به آن شکل 
که جنگ کلاســیک باشــد قطعا اتفاق نمی 
افتاد. اینطور که ما تصور کنیم صهیونست ها 

حمله می کنند و هواپیما و موشک بفرستند 
اتفاق نخواهد افتاد. نماینده مردم مرودشت در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: عملیاتی 
که ما علیه اســرائیل انجام دادیم پیچیده و 
دقیق بود و به همه اهداف رســیدیم. اصولا 
پهپادها و موشک هایی که ما فرستادیم برای 
این بود که ســامانه گنبد آهنین درگیر شود 
تا اهــداف اصلی را با موشــک های دقیق تر 
خودمان بزنیم و الان تصاویرش موجود است.

رشــیدی کوچــی افــزود: اینکــه ظرفیت 
اسرائیلی ها در کشورهای منطقه را شناسایی 
کنیم. به نظرم ما به تمام اهداف خود رسیدیم 
و مسلم است که آنها بخواهند این را تضعیف 
کنند و نمایشــی را به اجرا بگذارند که نشان 
دهنــد که ایران خیلی به اهدافش نرســیده 
اســت. وی تصریح کرد: بعضــی از مردم ما 
نگران هســتند جنگی اتفــاق خواهد افتاد. 
اینگونه نیست که جنگ کلاسیکی رخ دهد. 
اگر اتفاقی هم بیفتد به ســطح بازوان ایران 
در منطقه و گروه هایی کــه از ایران حمایت 
می کننــد و نیابتی از طرف ایران می جنگند 

برمی گردد.
رشــیدی کوچی گفت: جای تاسف دارد که 

ما در حوزه اقتصاد بد عمل کردیم. متاسفانه 
یک جمع حداقلی حاضر هستند به کشور ما 
حملــه کنند و ما پاســخی ندهیم آن هم به 
این دلیل که مبادا که قیمت ها افزایشی شود. 
این ضعف ما در حوزه اقتصاد است. نگاه من 
این است که افزایش قیمت دلار قبل از اینکه 
به جنگ ایران و اســرائیل ربط داشته باشد 
بــه حوزه مدیریتی در داخــل برمی گردد. ما 
سال هاست که جنگی نداریم ولی قیمت دلار 
بالا می رود. وی تصریح کرد: امیدوارم حوزه 
اقتصاد را تقویــت کنیم و یک مقدار هم کج 
ســلیقگی های خود را کنار بگذاریم. آن زمان 
که کشــور ما درگیر مسائلی هست و ما می 
بینیم که غرور ملی شکل می گیرد آیا درست 
است برخی کج ســلیقگی ها همانند اجرای 

طرح عفاف و حجاب را اعمال کنیم؟
وی خاطر نشــان کرد: شــاید برخی افراد از 
شــرایط ناراحت باشند ولی همان افراد هم از 
اینکه به نام ایران خدشه ای وارد شود و پاسخ 
درخوری طرف متجاوز نگیرد خوشحال نمی 
شوند. وقتی ما نیاز به وحدت و اجماع داریم 
این کج سلیقگی ها می تواند اتفاقات خوب را 

تحت شعاع قرار دهد.

انتقاد »جلال محمودزاده« از بیانیه معاون پارلمانی دولت:

دولت توان اداره امور را ندارد

انتقاد علی ربیعی از بازگشت گشت ارشادتذکر رهبری به برخی مسئولان در حوزه حجاب
مهدی فضائلی از تذکر رهبری به برخی مســئولان به دلیل انجام کارهای بی 

قاعده در حوزه حجاب خبر داد.
به گــزارش ایلنا، مهدی فضائلی عضو دفتر حفظ و نشــر آثار رهبر انقلاب در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: رهبر انقلاب: کشــف حجاب، حرام شرعی و هم حرام سیاسی 
است. منتهی دشمن با نقشه و برنامه وارد این کار شده و ما هم باید با برنامه و نقشه وارد 
بشــویم. کارهای بی قاعده و بدون برنامه نباید انجام بگیرد. به تازگی برخی مسئولان به 

دلیل کارهای بی قاعده تذکر دریافت کردند.

علی ربیعی، سخنگوی دولت دوازدهم به بازگشت گشت ارشاد واکنش نشان 
داد. 

وی در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: واقعا من درک نمی کنم چگونه است که تا مردم 
ایران، به رغم روایت سازی مختلف، در مقابله با رژیم اسرائیل حس خوب و غرورآمیزی 
پیدا می کند، ناگهان جریانی جامعه را به تقابل می کشاند. با همه درک و فهمم از امنیت 
منافع ملی، معتقدم شیوه برخورد و اقدامات خیابانی درخصوص حجاب، نه تنها به دور از 

تدبیر است، بلکه نه امنیت ساز است و نه مقوم ارزش های دینی.

عضو کمیسیون امور داخلی مجلس شورای اسلامی:

سال هاست جنگی نداریم ولی قیمت دلار بالا می رود
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اظهارات رئیس قوه قضائیه درباره حجاب: 

نمی خواهیم هر فرد کم توجه به قانون  را
در کف خیابان کیفر کنیم

نشست فصلی اعضای شــورای عالی قوه قضائیه با رؤسای کل دادگستری و 
دادســتان های مراکز استان ها پنجشــنبه 30 فروردین ماه بصورت وبیناری 

برگزارشد.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، در بخش نخست 
سخنانش در این نشست با اشاره به عملیات غرورآفرین و ظفرمندانه »وعده 
صــادق« در تنبیه جنایتکاران صهیونیســتی، اظهار کــرد: »وعده صادق« 
عملیــات غرورآفرینی بود که همه دشــمنان عَنود و شــرور ما، نســبت به 

بی نظیربودن آن اذعان کردند. 
رئیس قوه قضائیه در ادامه این نشســت با اشــاره به ابلاغ سندِ روزآمدشده  
تحول و تعالی قضایی و تشــریح فرآینــد تدوین آن، اظهار کرد: در تنظیم و 
تدوین سند تحول قضایی جدید که اخیراً ابلاغ شده، از نقطه نظرات نخبگان 

و صاحبنظران در داخل و خارج از قوه قضائیه بهره گرفته شده است.
رئیس قوه قضائیه همچنین به کلیه مقامات و مســئولان قضایی در سراسر 
اســتان ها دســتور مؤکد داد که در همکاری با مقامات و مســئولان ســایر 
دســتگاه ها به منظور تحقق شعار ســال ناظر بر »جهش تولید با مشارکت 

مردم« اهتمام تام و تلاش مضاعف داشته باشند. 
رئیس قوه قضائیه در پایان بخش نخســت سخنانش خاطرنشان کرد: وظیفه 
همه ما مسئولان و کارگزاران نظام آن است با همدلی و انسجام و وحدت هر 

چه بیشتر، در خدمت رسانی به نظام و مردم تلاش مضاعف کنیم. 
محســنی اژه ای، در بخش دوم و پایانی سخنانش اظهار کرد: محور کار همه 
ما در دســتگاه قضایی باید سند روزآمدشده ی تحول و تعالی قضایی باشد تا 

بتوانیم با برنامه و منسجم حرکت کنیم.
رئیس قوه قضائیه اظهار داشــت: مســئولان قضایی مربوطه باید نســبت به 
اجرای احکام قطعی قضایی اهتمام داشته باشند و چنانچه حکمی قطعی ای 
را به دلیل موجهی، اجرایی نمی ســازند، مراتب را به ما اعلام دارند؛ بنابراین 

هیچ حکم قطعی قضایی نباید بدون دلیل موجه، معطل اجرا بماند.
محســنی اژه ای بیان داشــت: توصیه ما همواره آن اســت کــه قضات در 

چهارچوب قانون، احکام جایگزین حبس صادر کنند.
رئیس قــوه قضائیه تصریح کرد: در صدور احــکام ناظر بر تبعید محکومین 
نیــز باید جوانب امر به صورت کامل ســنجیده شــود؛ هم از حیث وضعیت 
محکــوم و خانواده او و هم از حیث مدت و مکانی که محکوم قرار اســت به 

آنجا تبعید شود.  
رئیس دســتگاه قضا گفت: در صدور احکام ناظر بر محرومیت های اجتماعی 
افــرادِ مجرم و خاطی نیز نباید به گونه ای عمل شــود کــه زندگی فرد و یا 
خانواده او فلج شــود؛ برای نمونه، توقیف و مسدود کردن »کد ملی« فرد، از 
آن دســت اقداماتی است که مگر در موارد استثنایی و خاص، واقعاً ضرورتی 

ندارد.
محسنی اژه ای بیان داشت: قرارهای منجر به بازداشت ما کماکان زیاد است؛ 
اینکه وثیقه سنگینی که متناســب با عنوان اتهامی نیست، برای یک متهم 
تعیین شــود، هم از حیث شرعی و قانونی برای ما مسئولیت ایجاد می کند و 

هم تعداد زندانیان را افزایش می دهد. 
رئیــس قوه قضائیه در ادامه این نشســت، اظهار داشــت: وضعیت ما اکنون 
درخصوص ســاماندهی مقوله ی ممنوع الخروجی و اعمــال محدودیت های 
مشــابه، بهتر شده است؛ بار دیگر تاکید داریم که در اعِمال ممنوع الخروجی 
افراد باید کلیه شرایط و جوانب را بسنجیم و چنانچه فردی را ممنوع الخروج 
کردیم، مراتب را به اطلاع او برسانیم. رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: مقامات 
قضایی در سراســر کشور نسبت به زیرمجموعه خود نظارت های سیستمی و 
میدانیِ مســتمر داشته باشند و سرکشــی از زندان ها را در برنامه های کاری 
خود بگنجانند. رئیس دســتگاه قضا افزود: در امر ساماندهی انبارهای اموال 
تملیکی و توقیفی و گمرکات و بنادر نیز اقدامات مســتمر و مجدانه ی انجام 
گرفته، باید ادامه پیدا کند تا از بازگشــت وضعیت این انبارها به حالت سابق 
جلوگیری به عمل آید. رئیس قوه قضائیه اظهار کرد: در قضیه عفاف و حجاب 
و برخورد با هنجارشکنان نیز باید با تدبیر و هماهنگی وهمکاری عمل شود؛ 
قطعاً ما نمی خواهیم هر فردِ کم توجه به قوانین در کف خیابان را کیفر کنیم؛ 
در این زمینه ســتاد عفاف و حجاب در وزارت کشــور، مسئولیت هایی دارد؛ 
همچنین خطاب به دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی برای شناسایی عناصری 
کــه بصورت ســازمان یافته مبادرت به هنجارشــکنی می کننــد، تاکیداتی 
داشته ایم. قطعاً باید به گونه ای اتخاذ تدبیر کرد که در قضیه مزبور، از خلاف 

شرع جلوگیری شود و زمینه سوء استفاده دشمنان نیز فراهم نشود.
 رئیــس قوه قضائیه در پایان خاطرنشــان کرد: دســتگاه ها و بنگاه هایی که 
آلایندگــی دارند باید وفق قانون عوارض ایــن آلایندگی را پرداخت کنند و 
این عوارض در حد مقرر در قانون، در اســتانِ محلِ استقرار این دستگاه ها و 
بنگاه ها، در راســتای ارتقاء امور زیست محیطی صرف شود؛ لذا ضروری است 
کلیه مســئولان در سراسر استان ها نســبت به اجرای این امر قانونی اهتمام 

داشته باشند.

عدلیه

محمد مهاجری:
 آقای وزیر کشور برای رهبری هزینه نتراشید

محمد مهاجری نوشــت: ظاهرا مسئولان )و در راس آنها شخص وزیرمحترم 
کشــور( گمان کرده اند اگر اسم »گشت ارشاد« را به »طرح نور« تبدیل کنند 
قضیه تغییر ماهیت می دهد. این فقط نوعی خودفریبی است و افکارعمومی به 
دستور یا خواسته مسئولان، از طرح نور همان را می فهمد که از گشت ارشاد.

محمد مهاجری، فعال رســانه ای اصولگرا در کانال تلگرامی خود نوشت: این 
روزها گزارش هایی از برخورد با بی حجابی می رسد که عوامل نیروی  انتظامی 
و برخی لباس شخصی ها رفتارهای تند و خارج از قاعده ای انجام می دهند که 
تصویر برخی از آنها در فضای مجازی منتشــر شده و تکذیب نشدنش توسط 

فراجا عملا بر صحت آنها دلالت دارد.
 طبق این گزارش ها برخوردهای تند حتی به صورت پیچیدن بی حجاب ها در 
پتو و انتقال شــان به ون های جدید، بصورت مکرر مشاهده شده است. ظاهرا 
مســئولان )و در راس آنها شخص وزیرمحترم کشور( گمان کرده اند اگر اسم 
»گشت ارشــاد« را به »طرح نور« تبدیل کنند قضیه تغییر ماهیت می دهد. 
این فقط نوعی خودفریبی است و افکارعمومی به دستور یا خواسته مسئولان، 
از طرح نور همان را می فهمد که از گشت ارشــاد. بواقع همان شیوه مندرس 
گذشــته در حال تکرار اســت با این تفاوت که ون های کهنه ســبز رنگ به 

خودروهای مدرن مشکی تبدیل شده.
یکسال و نیم است که موضوع حجاب و عفاف در صدر مسائل کشور جاخوش 
کرده اما برای مواجهه با آن هیچ و هیچ روشی جز برخورد پلیسی و انتظامی 
صورت نگرفته. این همه سازمان های تبلیغی و رسانه ای بخصوص صداوسیما 

با وجود بودجه های کلان حتی یک کار تاثیرگذار انجام نداده اند.
گویا مســئولان محترم وزارت کشور و پلیس، اشــاره رهبر معظم  انقلاب در 
فروردین امسال را مبنی بر اینکه »رعایت حجاب تکلیف قانونی است و حتی 
اگر کســی به آن اعتقاد ندارد باید رعایت کند« مستمسک قرار داده و دوباره 
در چرخــه کار تکراری بگیر و ببند افتاده اند. حال آنکه آنچه رهبری گفته اند 
باید توســط کارگزاران به تدابیر و راه حل های عاقلانه،کم آســیب و ثمر ده 
ترجمه شــود. اما وزیر محترم کشور در حال هزینه تراشی برای رهبری و رفع 

تکلیف از خود است.
هزینه دیگری که برخوردهای اخیر ایجاد می کند مستقیما متوجه معتقدین 
و رعایت کنندگان حجاب اســت. به این معنا کــه این تلقی در جامعه ایجاد 
می شــود که باحجاب ها مدافع برخوردهای تند با بی حجاب ها هســتند و به 
ایــن ترتیب یک دوقطبی مبتنی بر نفرت پدیدار می شــود که نتیجه اش از 
چشم افتادن محجبه هاست. این احساس را با یک پژوهش میدانی به سادگی 

می توان کشف کرد.
اگر قبول دارید که برای گســترش بی حجابی، دســت های پنهان بیگانه در 
کار اســت به طریق اولی باید بپذیرید، رفتارهای خشــن بهترین دســتمایه 
برای دشمن اســت تا با نفوذ در این مقوله، فاجعه ای را )مثلا تلفات جانی( 
خلــق کند و تا مدت ها از آن بهره برداری کند. به همین دلیل باید رفتارهای 
بی ضابطــه اخیر را کلا جمــع کرد و به طراحان آن به دیده شــک و تردید 

نگریست.
پ.ن: اینکه در شرایط کنونی چه باید کرد، موضوعی است که در پست بعدی 

به صورت پیشنهاد مطرح خواهم  کرد.

سوشیال

دیدار محسن رضایی
 با اعضای شورای نگهبان

دبیر شورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا در سفر به 
قم با اعضای شورای نگهبان دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش ایسنا، محسن رضایی در دیدار با اعضای شورای 
نگهبــان، پس از ارائــه توضیحاتی در خصــوص اقدامات 
شــورایعالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا گفت: پس از 
انقلاب، خلاهای سیاسی اداره کشور به برکت نظام اسلامی 
و ایجــاد نهادهای نظارتی و انتخاباتی برطرف و خلا بزرگ 
نظامی و امنیتی و وابستگی محض به بیگانگان نیز به همت 
فرماندهان و جوانان فداکار رفع شد؛ اما درخصوص مسائل 
اقتصادی، کشــور هنوز راه زیادی تا نقطه مطلوب دارد که 
مهمترین اقدام لازم برای حل این مشکل، اصلاح حکمرانی 

اقتصادی و تغییر رویه های آن است.
وی ادامه داد: تصدی گری دولت و تمرکزگرایی، از معضلات 
بزرگ و موانع پیشــرفت و رفع مشکلات اقتصادی است و 
دولت و مجلس باید از نقش و سپردن مسئولیت تصدی گری 
به وزارتخانه ها به نقش سیاست گذاری و نظارتی تغییر رویه 
دهد و اختیارات بیشتری به استان ها در جهت تمرکززدایی 

داده شود.
دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا با تاکید بر 
لزوم اعطای کلیه امور اجرایی کشــور به مردم اظهار کرد: 

شورای نگهبان در این حوزه می تواند کمک رسان باشد.
رضایی در این سفر با آیات شب زنده دار، میرباقری، حسینی 

بوشهری، کعبی، قمی، مدرسی یزدی و اراکی دیدار کرد.

حمایت علم الهدی 
از بازگشت گشت ارشاد

نماینده، ولی فقیه در اســتان خراسان رضوی تصریح کرد: 
مقام معظم رهبری در سخنرانی های خود به صراحت تأکید 
کرده اند که بی حجابی، خلاف قانون و گناه شــرعی است 
بنابراین اگر کسی معتقد به اســلام است، باید آن را گناه 
بداند و اگر کســی حتی معتقد به اسلام نیست، باید عمل 

خود را خلاف قانون ببیند.
وی افزود: در جریان اجــرای طرح موفق نور که به همت 
عزیــزان نیروی انتظامی درحال اجراســت، یک عده افراد 
ناآگاه و مغرض برای اینکه اسلام را بکوبند، می گویند این 
حرکت یک برخورد زورمندانه است و اینطور جلوه می دهند 
که بنای نیروی انتظامی بر برخورد و مقابله اســت؛ نخیر 
اینطور نیست. تشکل های حجاب و عفاف به همراه طلایه 
داران امر به معروف و نهی از منکر، همراه نیروی انتظامی 
شــده اند. رویکرد اصلی طرح نور، تذکر محترمانه و ارشاد 

است، نه برخورد و اقدام قهری.
علم الهدی ادامه داد: در مرتبه اول، این ها تذکر می دهند و 
خیلی ها می پذیرند و می روند، چون همه مسلمانند و دارند 
در این کشــور زندگی می کنند، اما کســی که بایستد، در 
مقام قانون شکن بر عمل خود اصرار کند و دست به مقابله 
و برخورد بزند، فردی اســت که در مقابل قانون ایستاده و 

راهی جز برخورد با او باقی نمی ماند. 
وی با بیان اینکه طرح نور، تذکر محترمانه و ارشاد باکرامت 
کسانی اســت که بی حجابی دارند، بیان کرد: طرح نور نه 
به عنوان یک برنامه قهری بلکه در مقام یک طرح تبیینی، 

ارشادی و فرهنگی مطرح است.

آذری جهرمی: 
حجاب حکم خداست 

اما از توحید بالاتر نیست 
آذری جهرمی در کانال تلگرامی خود نوشــت: نقل اســت 
کــه روزی بنده خدایی برای تزریق پنســیلین رفته بود به 
درمانگاهــی. پرســتار تزریق کننده از او پرســید: »تا حالا 
پنیســیلین تزریق کردی؟« و او جواب داد: »بله« و پس از 
این پاسخ تزریق انجام شد و به فاصله کوتاهی بیمار تشنج 
کرد! ســریعا اقدامات پزشکی برای بهبود انجام شد و وقتی 
بیمار سر حال شد، پرستار پرسید: »مگر نگفتی پنیسیلین 
زدم؟« بیمار گفت: »بله، اونبار هم که زدم همین حالت رخ 
داد!« حجاب حکم خداســت، اما احتمالا از توحید جایگاه 
بالاتری ندارد، خدا به موسی برای دعوت به توحید دستور به 
سخن نیکو داد. گسترش اسلام با زور و شمشیر نیز تا آنجا 
که من اطلاع دارم، سیره رسول گرامی اسلام و امیر ما علی 
علیه السلام نبود. در اجرای احکام الهی نیز جز در تخلفات 
مالی کارگزاران، گزارش های متعددی از تســاهل علی علیه 

السلام در برخورد با مسلمین در تاریخ وجود دارد.

تاکید حاجی بابایی
بر به روز بودن آموزش و پرورش:
یک ساعت دیر فکر کردن 

ما را یک سال عقب می اندازد
نماینده مردم همدان در مجلس شــورای اســلامی گفت: 
آموزش و پرورش باید به روز باشــد. یک ســاعت دیر فکر 
کردن ما را یک ســال به عقب می اندازد. به گزارش ایلنا، 
حمیدرضا حاجی بابایی نماینــده مردم همدان در مجلس 
شورای اسلامی، در مورد ضرورت اجرای بدون کم و کاست 
برنامه هفتم توســط دولت و مجلس گفــت: برنامه خوب 
نوشــته می شود اما در طول ۵ ســال به دلیل مؤلفه هایی 
که پایه های برنامه هفتم محسوب شده، تغییراتی به وجود 
می آینــد که خود بــه خود در برنامه هــم تغییرات ایجاد 
می شود. همه این اراده را دارند تا برنامه را اجرا کنند، اما با 
تغییرات در قیمت ارز و نفت، آمار و ارقامی که برای برنامه 

پیش بینی شده متفاوت می شود. 
وی ادامه داد: حتی در مورد بودجه سالانه هم اگر بخواهیم 
مصوباتی تصویب کنیم، بار دیگر در طول ۴-۵ ماه تحولاتی 
به وجود می آید و مجبور هســتیم یکسری از مصوبات را 
تغییر دهیم. بــه همین دلیل برنامه یــک مقدار معمولا 
ناپایدار اســت. حاجی بابایی در پاســخ به این سوال که در 
حــوزه آموزش و پرورش با توجه به حضور نســل جدید و 
با مطالبات و خواســته های متفاوتی که وجود دارد چقدر 
نیاز اســت تا در این حوزه تغییراتی در نگاه ها ایجاد شود، 
گفت: آموزش و پرورش باید به روز باشــد. سند تغییرات 
بنیادین هم این نکته را گفته اســت. ضمن رعایت اصول 
اما باید از شــیوه ها و روش های به روز استفاده کنیم. یک 
ســاعت دیر فکر کردن ما را یک ســال به عقب می اندازد.  
وی افزود: شیوه ها، روش های تدریس و یادگیری با توجه به 
فضای مجازی و هوشمندسازی مدارس باید تغییر بپذیرد و 
حتما نیاز به فناوری های جدید، روش های تدریسی جدید 
و محتواهای فرآوری شــده جدید است. اگر بگویم وضعیت 
آموزش و پرورش ما خوب است حرف خوبی نزدم اما بحث 
من شخص و فرد نیســت. آنجا نیاز به کمک دارد، کشور 
باید به کمک آموزش و پرورش بیاید، دولت و مجلس باید 
به کمک آموزش و پرورش بیایند اگر همه نهادها به کمک 

آموزش و پرورش بیایند باز هم کم است.

رویداد

ویژه

مجلس

رئیس جمهوری ســابق ایران از وعده 
صادق دفاع کرد.

محمود احمدی نژاد، رئیس دولت های نهم و 
دهم، که در دوران ۸ ســال سکانداری خود 
در پاستور اظهاراتی تند درباره اسرائیل بیان 
می کرد، در واکنش به حمله سپاه پاسداران 
به اســرائیل گفته: »هر کشــوری به سایر 
کشورها غیرقانونی حمله کند، باید پاسخ آن 

را دریافت کند. و این حق کشوری است که 
مورد تهاجم قرار گرفته اســت.« محمدعلی 
پورمختــار، نماینده ادوار مجلس، در گفتگو 
با خبرگزاری خبرآنلایــن، درباره اظهارات 
احمدی نژاد گفت: »چیزی که از قول ایشان 
نقل شده بود، آقای احمدی نژاد گفته بود که 
هر کشــوری که به کشور دیگر تجاوز بکند، 
حق پاسخگویی دارد و بدون اسم آوردن از 

اسرائیل چنین اظهاراتی را بیان کرده است، 
اگر منظور ســوال کننــده، این بود که نظر 
ایشــان درباره حمله اسرائیل چیست و اگر 
تلقی ایشان از کشــور اسرائیل است، تلقی 
درســتی نیست. ما اســرائیل را به رسمیت 

نمی شناسیم.       
وی گفت: از ایشــان انتقاداتــی درباره نام 
بردن از اســرائیل به عنوان یک کشور شده 

بود یا چرا حملات تروریستی اسرائیل را به 
ساختمان کنسولگری را محکوم نکرد.« این 
نماینده پیشین مجلس گفت: »علت سکوت 
او به خــودش ارتباط دارد، امــا با توجه به 
اینکه ایشــان ۸ رئیس جمهور بوده و عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام است، توقع 
جامعه دینی و انقلابی از او این است که رد 

این قضایا عکس العمل نشان بدهد.

انتقاد پورمختار از واکنش احمدی نژاد به حمله ایران به اسرائیل


